
Scénář - Bohdan Sroka

Pan Bohdan Sroka se narodil 7. 3. 1932 v Jihlavě, kde také nějaký čas žil. Potom studoval

v Brně a Olomouci. Působil jako učitel ve Slezsku a později na zdravotnické škole v Jihlavě.

Cestu ke vzdělání neměl jednoduchou.

„No a já jsem se hlásil na pedagogickou fakultu a při maturitě mně soudruh předseda řekl:

„Soudruhu, jestli si myslíš, že dělnická třída dovolí, aby někdo nevědecky vzdělával

mládež…“ To slovo nevědecky se týkalo mého náboženství jo a tak dále……. Tak jsem šel

na stavárnu. Tam mě pustili, ale oklikou jsem se dostal přece na tu pedagogickou fakultu na

obor matematika a fyzika.

Po roce 1989 založil školu, kde dlouhá léta byl jejím ředitelem a sbormistrem. Nyní nese

název Střední odborná škola sociální u Matky Boží. Pan Sroka vzpomíná na nelehké začátky:

„Tady byl takovej hodnej děkan, Bumbálek se jmenoval. Když jsme začali s tou přípravou

školy, tak von mě povídá: „ Tak vy chcete stavět školu, hehe?“- „Ano, pane děkane.“- A vy

nemáte peníze, hehe?“- „ Nemáme, pane děkane.“- „ Tak si pamatujte: vy budete často

špatně spát a tak dále, ale nakonec ty peníze přijdou.“- Stalo se. Prostavěly se miliony dík

teda pomoci zahraniční a tak dál, a dík teda pomoci lidí, kteří sem přišli na brigádu.“

Pan Sroka je celý život věřící. V minulém režimu se účastnil tajných studií teologie a nechal se

vysvětit na kněze. Také tajně. Státní bezpečnost se o tom nikdy nedozvěděla.

„Byl tady ve Výskytné jeden kněz jsem zjistil svěcenej biskup jo a ten se mě při jedný

návštěvě zeptal, jestli nechci bejt vysvěcenej. A já jsem byl ženatej, tak se mi valily voči. No,

a on mi řekl, že to za těchto okolností pude na východní obřad.“

„Jsem dostal vzkaz tehdy a tehdy přijede někdo. Tak to bylo v rozestavěném domě za Jihlavou

jo. Tam přijel tajnej biskup ještě s dalším knězem. Tak v té stavbě tam by to nikdo nečekal a

mě vysvětil a spadla klec.“

Pan Sroka vzkazuje na závěr vzkazuje:

„ Já bych to tak řekl, že komunisti, kteří tlačili na to, aby lidi nevěřili v boha, tak by měli ze

současné doby strašně velkou radost. Ta doba se tváří jako bezboženská. Já tomu nevěřím.

On ten takovej plamínek víry ten doutná v každým člověku jo, ale je potřeba, aby se to

rozhořelo. A to chce čas.“

Moc si vážíme toho, že jsme se mohli s panem Srokou setkat osobně.


